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Vážení spoluobčané,
je před námi rok 2024 a z hlediska místní
samosprávy zde není důležitějšího dokumentu
než rozpočet na následující rok. Ten určuje, co se
bude dít, co se postaví, co opraví, co koupí, které
akce se uskuteční. Dokument je to dlouhý,
pro někoho nezáživná hromada čísel, a proto
bych si dovolil všechny ty tabulky nějak lidsky
shrnout a okomentovat.
Celkový rozpočet je 65 000 000 Kč, z něho je
14 000 000 určeno na běžný chod MČ, zejména
úřadu, což zahrnuje jak zaměstnance
v kancelářích, tak všechny pracovníky, které
každý den potkáváte, když sekají trávu, uklízí
sníh, nebo vyváží koše. Patří tam samozřejmě
i náklady s �m spjaté, jako jsou benzín a na�a do
všech vozidel, sekaček a pil, nová technika údržby,
ale i topení v budovách MČ, elektřina, právní

služby, pojištění budov a končí to třeba novými
kartáči na zametací vůz.
Druhou největší kapitolou jsou náklady na
příspěvkové organizace. Vincent a ZŠ +MŠ mají
vyhrazeno něco přes 12 000 000 Kč, kdy největší
část jde na vrub drahých energií v budovách školy,
aledětemseprostěnějakve třídách topita sví�tmusí.
Náklady na zeleň a veřejný prostor jsou plánované
ve výši necelých 5 000 000 Kč, podobně MČ stojí
i místní samospráva. Na komunikace půjde cca
1 000 000 Kč a to by se mohlo zdát hodně málo,
ale jde o pouze peníze na menší opravy
a dopravní značení. Velké investice, jako je
kruhový objezd Mladoboleslavská x Chaltická
nebo semafor na křižovatce Mladoboleslavská
x Živanická se nám podařilo financovat ze
zdrojů hl. m. Prahy, a tak více než 20 000 000 Kč

ROZPOČET VINOŘE
půjde do dopravy ve Vinoři, aniž bychom je
museli hledat v našem rozpočtu. Rozpočet
samozřejmě pamatuje v dalších kapitolách
i na sport, kulturu, spolky, seniory, dětská hřiště…
Z pohledu vedení MČ je jasnou prioritou peníze
„neprojídat“, ale investovat a Vinoř rozvíjet. Více
než 38% rozpočtu je alokováno na inves�ční akce
jako je výtah a nové ordinace na zdravotním
středisku, nový park před hřbitovem, oprava
parkoviště před Normou, nová zapuštěná
kontejnerová stání na tříděný odpad, oprava
budovy ZŠ, kamerový systém, nové lampy
veřejného osvětlení a hlavně tři nové fotovoltaické
elektrárny, které pomohou MČ a ZŠ dlouho-
době snížit výdaje za elektřinu. Kéž by byl stejně
postaven i státní rozpočet, tj. vyrovnaný, bez
zadlužování a hodně proinvestiční, nikoli

„prožírací“. Jen pro srovnání, státní rozpočet 2023
dává na inves�ce 9,1%, Vinoř čtyřikrát více!
A aby se toto vše dalo realizovat, snaží se MČ
čerpat dotace, kde to jen jde, ale pokud Dante
popisuje ve své Božské komedii peklo jako devět
soustředných kruhů utrpení hříšných duší,
sestupujícíchaždo jádraZemě, tak celková složitost
dotací, žádostí, administrace, monitorování,
vyúčtování a následné kontroly jsou bezesporu
ještě desátý a finální stupeň pekla. Bohužel
stát to tak vymyslel a pokud chcemeněconového
budovat, nezbývá než hrát tuto ruletu s razítky
a formuláři dál. Pevně doufám že odměnou
bude alespoň několik dalších milionů do našeho
rozpočtu a posuneme společně Vinoř zase
o kousek dál k lepšímu..

Ing. Michal Biskup

V minulém čísle Vinořských novin začal starosta
Michal Biskup jeden ze svých článků krátkým
návratem do roku 1974. Jak jsme se dozvěděli,
předsedkyní ustavujícího sjezdu Českosloven-
ského svazu žen se tehdy stala Marie Kabrhelová
a na trase C začalo svůj provoz pražské metro.
Kromě událos�, která se přihodila 1. července
a která je pro dějiny Vinoře obzvlášť důležitá, se
ale toho roku událo ještě mnohem víc. Jen
považte: v Paříži bylo otevřeno le�ště Charlese de
Gaulla, v hrobce prvního čínského císaře byla
nalezena slavná terakotová armáda a americký
prezident Nixon rezignoval v důsledku aféry
Watergate. Jistý Stephen King vydal svůj první
román s názvem Carrie, jistá hudební skupina
ze Švédska zvítězila v soutěži Eurovize a proslavila
se pod názvem ABBA a jistý Ernö Rubik vynalezl
hlavolam ve tvaru kostky, který nese od té doby
jeho jméno. Od poloviny června žila planeta
mistrovstvím světa ve fotbale, konaném
v Německu. Ačkoliv se téhož roku narodil Tomáš
Řepka, ke kvalifikaci ČSSR na šampionát to bohužel
nestačilo. Leč naši fanoušci fotbalu samozřejmě
sledovali tento vrcholný sportovní svátek v tele-
vizích a tranzistorových rádiích i přesto. Máme-li
se vrá�t zpět k nám do Vinoře, pak vězte, že až do
semifinálové fáze vnímali naši fotbaloví nadšenci
mistrovství ještě jako občané obce v okrese Praha
východ a pod své adresy psali na dopisy směro-
vací číslo 250 62. V čase finále mezi Německem
(s hlavní hvězdou Franzem Beckenbauerem)
a Nizozemím (s neméně hvězdným Johanem
Cruijffem) 7. července pak už byli celý týden
občany městské části Praha-Vinoř.

Kdo se stal tenkrát mistrem světa, si můžete
snadno zjis�t. Nás ale bude zajímat hlavně ten
velký třesk z 1. července 1974, kdy se stala Vinoř
součástí hlavního města Prahy.
Toho dne se hlavní město rozrostlo o třicet (!)
obcí o celkové ploše téměř 200 km² a dosáhlo
dnešní velikos� –496 km². Spolu s Vinoří se v Praze
ocitly také Benice, Běchovice, Březiněves, Dolní
Počernice, Dubeč, Horní Počernice, Cholupice,
Klánovice, Koloděje, Kolovraty, Královice, Křeslice,
Lipence, Lochkov, Nedvězí, Písnice, Přední
Kopanina (část), Radotín, Řeporyje, Satalice,
Slivenec, Stodůlky, Šeberov, Třebonice, Uhříněves,
Újezd nad Lesy, Újezd u Průhonic, Zbraslav
a Zličín; počet obyvatel metropole se zvýšil
zhruba o šedesát tisíc. Praha je od té doby
jedním z největších hlavních měst Evropy. Pro
srovnání: Berlín s 3,5 milionu obyvatel má plochu
sotva 900 km², Moskva s více než 10 miliony
obyvatel těsně nad 1000 km².
V průběhu roku 2024 si toto půlkulaté výročí
připomeneme na řadě akcí. Nebude se jednat
o oslavy takového rozsahu, jakými jsou každých
pět let připomínky první písemné zmínky
o Vinoři – ty loňské máme konec konců ještě
v živé pamě�. Přesto nás ale čeká několik speciál-
ních kulturních společenských a kulturních akcí,
které proběhnou pod označením „Vinoř 2024:
50 let v Praze“. Můžeme se těšit i na novou knihu
„Vinoř kdysi a dnes“ z pera naší kronikářky
Veroniky Cihlářové. Doufám tedy, že si tenhle
rok jak se patří užijeme, a že si třeba během
něj i lépe uvědomíme, v čem je pro nás to půl-
stole� v náručí ma�čky Prahy vlastně přínosné.

Robert Ry�na (narozen 1974),
zástupce starosty MČ Praha-Vinoř

(Eva Labusová)

Markéta Kilingerová mne vyzvala, ať napíši
krátké úvodní slovo do prvních letošních
Vinořských novin. Něco povzbudivého.
Nadějného. To ale není zrovna snadný úkol.
Máme dosud všichni ve zjitřené pamě�, jak
dras�cky končil rok 2023, a ani ten letošní se
netváří nejlíp. Na jednu stranu nás šok
a smutek z událostí na FF UK propojily ve
vlně úžasné solidarity, na druhou naše doba,
jíž se přezdívá pos�ak�cká, nadále rozleptává
mnohé jistoty: Čemu věřit? Čeho se přidržet?
Co opus�t? Před čím se mít na pozoru?
Potíž je, že odpovědi na podobné otázky
už nám zvnějšku asi nikdo nedá. Rozum
je v koncích. Absurdit přibývá. Dosavadní
stabilní odešlo, a nové se ještě nenarodilo.
Přesto, nebo dokonce možná právě proto,
existuje i nadějeplný pohled a ten zkusím
nabídnout:
Třeba nám má prostě jen dojít, že realitu,
v níž žijeme, si do značné míry určujeme
sami. Třeba končí období dě�nského hledání
velitelů, kteří se - prý - postarají za nás. Třeba
máme pochopit, že dospělost znamená
položit si nepopulární přehlíženou otázku,
jakou roli v celé šlamastyce hraju já osobně.
Jak je na tom můj mikrovesmír, za jehož stav
nikoho jiného než sebe k odpovědnos� hnát
nemůžu? Když mám kritiku na adresu
druhých, jak to mám se sebou? Dává mi
smysl, co dělám? Je mi v mé společnosti
dobře? Je se mnou dobře druhým lidem?

A jestli mám pocit, že svět je v nepořádku,
přispívám něčím k jeho zahojení?
Nahlédneme-li vlastní křehkost, míváme
pro druhé více pochopení. Začínáme být
ochotnější usmiřovat pro�klady. Vytušíme,
že k míru ve světě a k prosperitě přispějeme,
bude-li mír a pocit hojnosti (vzhledem
k situaci ji nelze najít jinde než v dobrovolné
skromnos�) vládnout v našem vlastním nitru.
Lidová moudrost tohle ví dávno, proto
doporučuje začít s očistnými reformami
zametáním u domácího prahu. Člověk se
přitom o sobě hodně dozví a jak si tak poklízí
na svém, nemívá kapacitu na vrtání do cizích
životů.
Tak to bych nám přála. Spoustu spokojených
malých soukromých vesmírů, které důklad-
ným sebepoznáním nalézají vnitřní klid
a nepotřebují hlasité sebeprosazování. Tím
se stávají bezpečnými pro sebe samé
i pro propojování a síťování s těmi ostatními.
A navíc pak už ani tolik nevadí různost nebo
odlišnost.
Na závěr ještě vysvětlení, proč mne Markéta
k napsání těchto řádků vyzvala: Ve Vincentu se
už tře�m rokem schází skupina na Večerech
pro Duši. V ženském kruhu sdílíme výše popsané
hledání. Od loňského září jsme zařadily také
Večery intui�vního tance, věnovanézase tělům,
těm věrným zrcadlům našich niterných
pnutí. Kdyby měl někdo zájem o více infor-
mací, pište na: eva.labusova@seznam.cz.

Rok 2024 v dost dobré společnos�
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ZPRÁVYZ RADY
Projednáno v radě MČ, výpisky z usnesení

Dne 15. 11. 2023
Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje záměr
směny čás� pozemků parc. č. 1282/4 o výměře
27 m² a parc. č. 1133/6 o výměře 30 m², vše
v k. ú. Vinoř ve svěřené správě MČ Vinoř, za část
pozemku parc. č. 1410/6 v k. ú. Vinoř o výměře
13 m² ve vlastnictví firmy FAGUS spol. s. r. o.,
IČ: 48026841, s doplatkem. Tyto pozemky vznikly
oddělením na základě geometrického plánu
č. 1672-184/2019.

Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
Smlouvu o spolupráci při realizaci inves�čního
záměru s názvem "8 RD Vinoř" s firmou
Parcely 21 s. r. o., IČ: 06908659, a doporučuje
smlouvu ke schválení v zastupitelstvuměstské čás�.

Dne 22. 11. 2023
Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
cenové nabídky na akci "PD - Oprava parko-
viště před prodejnou NORMA" od firem:
1 . Ing. Daniel Polič, Ph. D., IČ: 02199823,
2. Dopravně inženýrská kancelář, s. r. o., IČ:
27466868, a schvaluje podepsání objednávky na
výše uvedenou akci s firmou Ing. Daniel Polič,
Ph.D., IČ: 02199823, za celkovou částku 181 000 Kč
včetně DPH.

Dne 29. 11. 2023
Rada městské části Praha-Vinoř schvaluje
nabídku Jany Bačové Kroftové na vizuální
podobu vnitřní čás� kruhového objezdu ve výši
60 000 Kč včetně DPH.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje přije�
částek od HMP ve výši 4 000 000 Kč na projekt
Rehabilitace předpolí Vinořského hřbitova
a 764 100 Kč na mimořádné výdaje v rámci
poskytování pomoci občanům Ukrajiny.

Rada městské části Praha-Vinoř schvaluje
prodloužení smlouvy o nájmu informační
vývěsky v ulici Mladoboleslavská uzavřené
s nájemcem 1) Veronika Ferencová (dvojvitrína),
2) ANO 2011, 3) ODS, 4) Sdružení pro Vinoř,
5) TJ Sokol Vinoř (dvě vitríny), 6) KDU-ČSL,
7) spolek Pastvina, 8) ČSSD, 9) spolek Kultura Vinoř
(dvojvitrína), 10) poli�cká strana Libeňskýmourek,
11) spolek Vlastenecko-dobročinná obec baráčníků
J. A. Komenského ve Vinoři, 12)Muzeumhl. m.
Prahy – Ctěnický zámek na dobu od 1. 1. 2024
do 31. 12. 2024 za nájemné ve výši 500 Kč/rok
včetně DPH v zákonné výši za jednu vitrínu
a ukládá do dodatků nájemních smluv zahrnout
zákaz inzerce – infonástěnky budou sloužit

výhradně pro propagaci pronajímatele a jím
pořádaných akcí.

Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
cenovounabídku firmyDOZNA s. r. o., IČ: 45793549,
na akci "Úprava dopravního značení – zklidnění
v Žabokřiku" a schvaluje objednávku na výše
uvedenouakci sfirmouDOZNAs. r.o., IČ: 45793549,
v celkové výši 411 800 Kč bez DPH.

Rada městské části Praha-Vinoř schvaluje
jednorázovou finanční podporu ve výši 10 000 Kč
pro TJ Sokol Vinoř na podporu Vánoční besídky pro
UA dě� a rodiny, Sokolovna 17. 12. 2023.

Rada městské čás� Praha-Vinoř doporučuje ke
schválení v ZMČnávrh rozpočtuMČPraha-Vinoř na
rok 2024 a návrh střednědobého výhledu MČ
Praha-Vinoř do roku 2029.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje rozpočet
p. o.MŠaZŠPraha-Vinoř na rok2024a střednědobý
výhled p. o. ZŠ a MŠ Praha-Vinoř do roku 2025.
Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje rozpočet
p. o. Vincent pro rok 2024 a odkládá střednědobý
výhled p. o. Vincent.

Rada městské části Praha-Vinoř schvaluje
navýšení počtu zaměstnanců úřadu od 1. 2. 2024
na celkový počet 11,75 úvazků.

Dne 6. 12. 2023
Rada městské části Praha-Vinoř schvaluje
poskytnu� částky ve výši 27 990 Kč organizaci
Post Bellum na zajištění realizace vzdělávacího
projektu Příběhy našich sousedů pro 1 tým dě�
ze základní školy v roce 2024.

Rada městské části Praha-Vinoř schvaluje
střednědobý výhled p. o. Vincent.

Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
cenovou nabídku na vypracování projektové
dokumentace a inženýrskou činnost pro získání
územního souhlasu na umístění šes� stanovišť
částečně zapuštěných kontejnerových stání
od firmy PROUNI CZ s. r. o., IČ: 29018293,
a schvaluje objednávku
s firmou PROUNI CZ s. r. o.,
IČ: 29018293, na akci PD
"Podzemní kontejnery Vinoř
– 2. etapa" v celkové částce
297 000 Kč bez DPH.

Nová dubová alej doprovází příjezd ke golfu

Na přelomu listopadu a prosince, v pravém
zimním počasí, byla podél komunikace vedoucí
ke golfu (vedoucí z ulice Bohdanečské) vysázena
oboustranná dubová alej. Počet nově vysaze-
ných stromů na území naší městské čás� (od
roku 2020) tak stoupl na úctyhodných 632 kusů!
Městská část Praha Vinoř získala od Hlavního
města Prahy, které je vlastníkem předmětných
pozemků, souhlas a připravila v této lokalitě
výsadbu 65 dubů letních, konkrétně jejich sloupo-
vité variety (Quercus robur Fas�giata Koster).
Druh i kul�var byly vybrány záměrně. Duby letní
jsou naší domácí dřevinou, vhodné k výsadbám
do volné krajiny, tzv. extravilánu. A sloupovitý
kultivar se historicky do české krajiny hodí –
vzpomeňme na v minulos� hojně vysazované
dřeviny sloužící jako větrolamy nebo jako
z velké dálky viditelné orientační body.
Sloupovitá varieta je též vhodným a prak�ckým
doprovodem komunikace, zachovávající
v budoucnu (kdy už budou stromy dospělé) její
průjezdný profil.
Vysadit alej stromů se může jevit jako snadná
věc. Opak však bývá pravdou. Do hry vstupuje
mnoho proměnných, které je třeba zohlednit
a zároveň zajis�t, aby alej krásně vypadala. Aby
nevedla odněkud někam, aby byla pravidelná,

aby ctila prostorové nároky dřevin. Samotné
rozvržení stromů limituje zejména existence
inženýrských sí� – ano i tady, v poli, jich pod
zemí leží mnoho (veřejné osvětlení, elektro,
plyn, vodovod), dále pak nepravidelný rozestup
lamp veřejného osvětlení (musíte se mezi lampy
vejít, a přitom zachovat pravidelný rozestup
stromů, což je někdy pořádný hlavolam), dalším
limitem byly požadavky ze strany golfu… A při
tom všem musíte respektovat hranice pozemků
tak, abyste výsadbou nezasahovali do cizího,
a to ani v budoucnu. Zde se sluší opět poděkovat
za souhlas s výsadbou panu Petru Řebíčkovi,

který přilehlá pole obdělává, a my ho našimi
„kontaktními“ výsadbami „trápíme“ již několik let.
Veškerá starost s naplánováním a přípravou
výsadby, včetně veškerých finančních nákladů
spojených s nákupem dřevin a výsadbovými
pracemi ležela na bedrech naší městské čás�. To
samé se týká následné péče o nově vysazené
stromořadí. I ta bude plně v naší režii.

Jestli se dílo povedlo, posuďte sami, až se vydáte
na procházku do Ctěnic. Podle mne příjezdová
cesta ke golfu díky stromům získala nový
rozměr. Jako by zapadla do krajiny a stala se její
součás�, což bylo též jedním z cílů naší snahy.

Ing. Jana Vaculová, referentka veřejné zelěně

ZPRÁVYZEZASTUPITELSTVA

Zastupitelstvo městské části Praha-Vinoř
schvaluje přije� návratné finanční výpomoci ve
výši 5 000 000 Kč na nákup pozemků parcely
č. 1517/1 o výměře 5 778 m², parc. č. 1517/7
o výměře 220 m², parc. č. 1517/8 o výměře 249
m², parc. č. 1519/1 o výměře 195 m² a parc.
č. 1519/48 o výměře 4 872 m², vše v k. ú. Vinoř
ve vlastnictví firmyVinoř stavební společnost s.r.o.,
IČ: 09839836.

Zastupitelstvo městské části Praha-Vinoř
schvaluje odkup pozemků parc. č. 1517/1
o výměře 5 778 m², parc. č. 1517/7 o výměře
220 m², parc. č. 1517/8 o výměře 249 m², parc.
č. 1519/1 o výměře 195 m² a parc. č. 1519/48
o výměře 4 872 m² vše v k. ú. Vinoř ve vlastnictví
firmy Vinoř stavební spol. s. r. o., IČ: 09839836,
za cenu 4 184 684 Kč dle předloženého návrhu.

Zastupitelstvo městské části Praha-Vinoř
schvaluje zrušení bankovního účtu pod názvem
rezervní fond. Finanční prostředky z tohoto účtu
ve výši 1 359 653,82 Kč budou převedeny na
spořicí účet MČ.

Zastupitelstvo městské části Praha-Vinoř
schvaluje plán kontrolní činnosti Kontrolního
výboru ZastupitelstvaMČ Praha-Vinoř na období
2023–2026 dle předloženého harmonogramu,
pověřuje kontrolní výbor Zastupitelstva MČ
Praha-Vinoř provedením navržených kontrol dle
předloženého harmonogramu a ukládá ředitelům
příspěvkových organizací součinnost při kontrole
kontrolního a finančního výboru.

Zastupitelstvo městské části Praha-Vinoř
schvaluje prodej pozemků parc. č. 1166/5a
a 1166/5b v k. ú. Vinoř o výměře 244 m², které
byly odděleny geometrickým plánem
č. 1715-78/2020 z pozemků parc. č. 1166 a 1160
v k. ú. Vinoř, jež má ve svěřené správě MČ Vinoř,
panu F. Š. ve výši 2 379 000 Kč za účelem
narovnání majetkoprávních vztahů dle
předloženého návrhu.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř schvalu-
je na základě doporučení Rady MČ Praha-Vinoř
podepsání smlouvy o dílo na zhotovení pro-
jektové dokumentace na akci "Cyklostezka

A50/A0 Horní Počernice" s firmou PUDIS a. s.,
IČ: 45272891 v celkové výši 1 192 000 Kč dle
předloženého návrhu

Zastupitelstvo městské části Praha-Vinoř
odvolává Ing. Markétu Melicharovou z funkce
člena finančního výboru na vlastní žádost
a schvaluje Jitku Dúbravskou jako členku
finančního výboru.

Zastupitelstvo městské části Praha-Vinoř
schvaluje dle návrhu RMČ odměnu pro členy
každého z výborů ve výši 10 000 Kč.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř bere
na vědomí informaci starosty MČ o schválení
částky ve výši 10 000 000 Kč na jednání
Zastupitelstva hlavního města Prahy dne 16. 11.
2023, určené pro výkup pozemků ve vlastnictví
obce Přezle�ce, schvaluje 1) přije� dotace ve
výši 10 000 000 Kč schválenou ZHMP dne 16. 11.
2023 pod �skem Z- 11873 jako účelovou dotaci
na koupi pozemků ve vlastnictví obce Přezle�ce,
2) koupi pozemků parc. č. 404/28 o výměře

2548m², parc. č. 404/29 o výměře 522m²; parc.
č. 404/31 o výměře 16203 m², parc. č. 683
o výměře 6908 m² , parc. č. 684 o výměře 624
m², parc. č. 689 o výměře 474 m², parc. č. 692
o výměře 3202 m², parc. č. 953/12 o výměře
308 m2, parc. č. 1351/15 o výměře 18 m², parc.
č. 1578/28 o výměře 95 m², parc. č. 1579/4
o výměře 7 m², parc. č. 1579/5 o výměře 14 m²,
parc. č. 1584/1 o výměře 4430 m², vše v k. ú.
Praha-Vinoř ve vlastnictví obce Přezle�ce, za
cenu ve výši 10 000 000 Kč dle záměru obce
Přezletice vyvěšeného na úřední desce obce
Přezletice dne 3. 11. 2023 a usnesení č. 20
Zastupitelstva obce Přezle�ce z jeho zasedání
č.7/2023 ze dne 27. 9. 2023, 3) kupní smlouvu
s obcí Přezletice dle předloženého návrhu
a ukládá starostovi MČ tuto smlouvu podepsat.

Projednáno v zastupitelstvu MČ
dne 20. 11. 2023, výpisky
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Jak a čím v zimě topíme, má výrazný vliv na
kvalitu ovzduší v Praze. Kouř nemá plot, a to,
co dýcháme, ovlivňuje zdraví všech obyvatel
hlavního města Prahy. Přechod na čistší způsob
vytápění může přinést mnoho výhod pro zdraví
naše i našich sousedů, pro životní prostředí
Prahy v lokálním i celopražském měřítku.
Lokální topeniště (kamna na pevná paliva jako je
uhlí, koks, dřevo), jsou častými viníky emisí
škodlivých látek v pražském ovzduší v zimních
měsících. Jednou z nejškodlivějších látek
v ovzduší je benzo[a]pyren, který může způsobit
řadu zdravotních problémů, včetně onemocnění
dýchacích cest a rakoviny. Většina emisí
benzo[a]pyrenu v Praze pochází ze starých
neefektivních topenišť, anebo je důsledkem
nevhodného způsobu topení.

Pražské zastupitelstvo schválilo jednak vyhlášku,
která omezuje topení tuhými palivy v době
smogových situací a zakazuje topení uhlím,
uhelnými briketami a koksem v nevyhovujících
kamnech a kotlích. Dále pak schválilo regulaci
spalování suchého rostlinného materiálu
v otevřených ohniš�ch za účelem jeho likvidace.

Možnos�, jak se zbavit větví, lis�, a jinéhomateriálu
například ze zahrad, je několik (biopopelnice
přistavená zdarma, kontejnery na rostlinný odpad,
sběrné dvory), pak není tento materiál potřeba
spalovat. Obě vyhlášky si kladou za cíl přispět
ke zlepšení kvality ovzduší a pohody v Praze.

Jak tedy může každý z nás k čistšímu ovzduší
přispět? Zajímejte se o to, co vychází z vašeho
komína, a buďte ohleduplní k okolí:
Sušte dřevo minimálně jeden až dva roky: suché
dřevo zaručuje efek�vnější spalování a snižuje
emise.
Nespalujte odpad: odnesete-li odpadky do
kontejnerů na tříděný odpad, přispějete k recy-
klaci a omezíte znečištění.
Neduste oheň: nastavte regulační klapky tak,
aby kyslík mohl k palivu. Nedostatek kyslíku
zvyšuje emise škodlivých látek.
Přikládejte častěji a méně: menší dávky paliva
zlepšují kvalitu spalování a snižují emise.
Pravidelně vše čistěte: udržování kotle a komína
v čistotě zlepšuje jejich účinnost a bezpečnost.
Používejte moderní topidla: staré kotle vypouš�
více prachu a škodlivých látek do ovzduší.
Využijte dotační programy k jejich obměně.
Udržujte teplotu spalin za kotlem a kamny 150°C
až 250 °C: optimální teplota spalin zabraňuje
ztrátě tepla a kondenzaci dehtu.
Nevytápějte přírodu: topte pouze tam, kde je
to nezbytné.
Topte tak, jak chcete, aby topil váš soused: Vaše
topení ovlivňuje kvalitu vzduchu, který dýchají
všichni.

Děkujeme za vaši snahu
o čistší ovzduší v Praze!

Kouř nemá plot
aneb
Kvalitu ovzduší v Praze ovlivňuje i to, jak a čím topíme

Dopravní střípky
Je nám líto, že nepřinášíme lepší zprávy,
ale oficiální otevření Bohdanečské ulice
u Ctěnického zámku se odkládá. Magistrát
hlavního města Prahy jako investor a společnost
Colas jako zhotovitel mezi sebou nemají
dořešené smluvní vztahy a ani jedna strana na
sebe nechce vzít záruku nejen za případné vady,
ale hlavně za případné nehody, které by se
mohly na probíhající stavbě stát. Zhotovitel
objednal 10 výjezdů zimní údržby, městská část
pak na své náklady dalších 10, aby byl nadále
možný alespoň průjezd autobusů. Op�mis�cký
odhad uzavření finálních smluvních vztahů
je konec ledna 2024.

Úpravy dopravního značení ve velké části
Vinoře, které byly zahájeny v prosinci letošního
roku, probíhají podle dokumentace, která byla
připravovaná již před pěti lety. Cílem je jak

zklidnění celé oblas�, zejména v oblas� školy,
tak sjednocení obytných zón a odstranění
přebytečných značek. Chtěla bych zde při-
pomenout, že zákon o provozu na pozemních
komunikacích č. 361/2000 Sb. (konkrétně § 23,
odst. 1) říká, že při výjezdu z obytné zóny
musíte dát přednost všem na pozemní
komunikaci – proto jsou značky definující
obytnou zónu vytaženy až na hrany křižovatek,
a proto budou stejně jako u ulice Bohdanečské
na jaře doplněny vodorovným dopravním
značením (plnou čarou) a zpomalovacími
polštáři. A také bych ráda připomněla, že
v obytných zónách je maximální rychlost
vozidel stanovena na 20 km/h. Vzhledem
k tomu, že mimo hlavní komunikace jsou obytné
zóny téměř po celé Vinoři, dávejte na to prosím
pozor. O tom, že parkování je v obytných zónách
možné jen na vyznačených místech, se radši

moc rozepisovat nechci, všichni víme, že primárně
by měli lidé parkovat na svých pozemcích.
Pro ty, kteří se zajímají o budoucí úpravy: návrh
úprav byl součástí poptávkového řízení, které
je na webových stránkách MČ na úřední desce
(vyvěšeno 16. 11. 2023).

Okružní křižovatka
Technická správa komunikací zná zhotovitele
finální okružní křižovatky Mladoboleslavská –
Chal�cká. Bude to firma STRABAG, a.s. Ačkoliv
jsme měli realizaci slíbenou ještě v roce 2023,
řeší se ještě přeložení kabelů PREdistribuce, a.s.,
které musí předcházet stavebnímu řešení. Na
jaře 2024 bychom se už ale opravduměli dočkat.
A s �m přichází na řadu otázka, jak bude vypadat
vnitřní prstenec a co v něm bude. Rádi bychom

alespoň trošku sjednotili vzhled veřejných
prostranství, připravujeme se také na úpravu
parku před hřbitovem, a chtěli bychom tak
některé prvky sjedno�t. Výtvarnou studii, která
byla představená v listopadu spolu s úpravou
parku v sále Pod Normou, pro MČ zpracovala
akademická sochařka Mgr. Jana Bačová
Kro�ová. Všechny návrhy vycházejí z myšlenky
propojení několik let tisíc starého rondelu
a dnešní křižovatky, obě stavby jsou si půdorysně
velmi podobné. Nyní je úkolem vybrat vítěznou
variantu, na což bude mít vliv více faktorů
– finanční náročnost, proveditelnost, budoucí
údržba. Zde Vám představujeme několik
možných variant. Více na: www.praha-vinor.cz/
zivot-ve-vinori/doprava/projektova-priprava/

Ing. Lenka Hluší, Ph.D.

Návrhy vycházejí z půdorysu RONDELU, který zde byl objeven již roku 1981 a následně odkryt roku 2020. Jehoz pozůstatky naleznete kousek od ulice Českodubské. Za�m jsou volně přístupné.

Horní dvě varianty jsou z kovu a budou pravděpodobně lépe realizovatelné a finančně méně náročné, než spodní dva návrhy, kde je hlavním nosným médiem pískovec - typická místní hornina.

Tajemnice Úřadu městské čás� Praha-Vinoř vyhlašuje výběrové řízení na obsazení funkce

REFERENT AGEND ÚŘADU
Stručná charakteris�ka vykonávané činnos�:
Spravuje pozemky – směny, odkupy, prodeje, vede agendu spojenou se zřízením a schválením
věcných břemen, vede e-spis pro vedení MČ, spravuje systém KSNKO a odpadové hospodářství
včetně BIO VOK a VOK, vede agendu Výzev k podání nabídek malého rozsahu dle vnitřní
směrnice, uveřejňuje je na Portálu vhodné uveřejnění, zpracovává žádosti dle zákona
č. 106/1999 Sb., zajišťuje správu automobilů ve vlastnictví MČ, provádí kontroly záborů
veřejného prostranství a vyměřuje poplatky ze záborů.

Kvalifikační předpoklady a požadavky zaměstnavatele:
� střední vzdělání s maturitní zkouškou, vyšší odborné vzdělání výhodou
� orientace v právních předpisech z oblas� veřejné správy
� orientace v postupech a principech veřejné správy
� velmi dobré komunikační schopnos�, výborná znalost českého jazyka
� ak�vní znalost práce na PC (MS Office, Windows, Excel, Internet),

ochota se dále vzdělávat
� flexibilita, schopnost pracovat v zátěžových situacích, samostatnost v rozhodování,

zodpovědnost, vysoké pracovní nasazení

Místo výkonu práce: Městská část Praha-Vinoř
Pracovní poměr:naplný úvazek, dobaneurčitá, předpokládanýnástup1. 2. 2024, případnědohodou
Platové zařazení a platové podmínky:
9 platová třída (platové rozpětí 19 730 – 28 920 Kč) dle zápočtu let odborné praxe, osobní
příplatek dle zákona č. 262/2006 Sb., zákoník práce, ve znění pozdějších předpisů, nařízení vlády
č. 341/2017 Sb., o platových poměrech zaměstnanců ve veřejných službách a správě, ve znění
pozdějších předpisů a nařízení vlády č. 222/2010 Sb., o katalogu prací ve veřejných službách
a správě, ve znění pozdějších předpisů.
Písemná přihláška uchazeče musí obsahovat tyto náležitos�:
Jméno, příjmení a �tul uchazeče, datum a místo narození, státní příslušnost, místo trvalého
pobytu, název funkce, o kterou se uchazeč uchází, datum a podpis uchazeče.

K přihlášce uchazeč připojí tyto doklady:
� životopis, ve kterém jsou uvedeny údaje o dosavadních zaměstnáních

a o odborných znalostech a dovednostech
� ověřenou kopii dokladu o nejvyšším dosaženém vzdělání
� výpis z rejstříku trestů ne starší 3 měsíců
Lhůta pro podání přihlášky: doručeno úřadu do 12 hodin dne 15. 1. 2024.
Způsob podání přihlášky:
Obálku označenou „Výběrové řízení na pozici referent agend úřadu – NEOTVÍRAT“ zaslat na
adresu: Úřad městské čás� Praha-Vinoř, Bohdanečská 97, Praha-Vinoř, PSČ 190 17, nebo předat
osobně na podatelně úřadu.
Zpracování a uchování přihlášky s doklady:
Přihláška a požadované doklady k výběrovému řízení budou zpracovány a uchovány v souladu
s Nařízením Evropského parlamentu a Rady EU 2016/697.

Vinoř 18.12.2023 Bc. Monika Nová, DiS., tajemnice úřadu
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NOVINKY
JessWalter:Občan Vince
Lawrence Block: Past na vraha
TomHarper: Ztracený chrám
Kiera Cassová: Koruna
AndyMcNab: Konečná stanice Bagdád
Sarah J. Maas:Dvůr křídel a zmaru
JohnMcLaren: Slepé oko
Vlas�mil Vondruška:Husitská epopej III.
G. T.M.M.Wi�s:Den, kdy praskla bublina
Sco�Mariani: Proroctví o apokalypse
Julie Caplinová: Cukrárna v Paříži

NOVINKY PRO DĚTI A MLÁDEŽ
Gill Morrell: Znovu v koňském sedle
Petr Heteša: Vetřelci z minecra�u
Anne Booth: Lucinka a zatoulané koťátko
Tomas Brezina: Klub záhad, Upíří rakev:
Jørn Lier Horst: Záhada maltézkých hodin
O červené Karkulce

MÍSTNÍ
KNIHOVNA

KONTAKT:
Markéta Kilingerová, ředitelka
Opočínská 364, Praha-Vinoř
Mobil: +420 739 042 617
vincent@praha-vinor.cz

NEDĚLE 21. 1. 2024 od 16:00|společenský sál Pod
Normou | vstupné: 80 Kč | divadelní představení
pro dě� od 4 let (50 min)| předprodej od 2. 1.
v knihovně KC VINCENT, Opočínská 364
Pohádka podle předlohy od Astrid Lindgrenové
s ekologickým přesahem. “Svět byl takový, až
člověk ztrácel dech. Teprve když viděla, jak je
tmavý a jak šumí stromy, pochopila, co les je,
a �še se zasmála, jenom tak, z rados�, že řeky
a lesy prostě jsou.“ Pohádka zasazená do prostředí
lesa a odpadků v něm.
Představení vám zahrají www.nosalci.cz. Na
obrázku na titulní straně je Jana Nosálková
alias Valentinka z pořadu TVMiniuni na ČT :D.

RONJA, DCERA LOUPEŽNÍKA

ZÁKLADNÍ
ŠKOLA

KONTAKT:
Ing. Slávka Lupačová, ředitelka MŠ a ZŠ
reditelna@zsvinor.cz
Jana Kovářová, zástupkyně ředitele pro MŠ
kovarova@zsvinor.cz

Vážení rodiče, milí žáci a přátelé vinořské školy,
máme za sebou první společný kalendářní rok,
což je pro i nás, kteří počítáme léta spíše na ta
školní, obdobím bilancování a plánování.
Ve škole se nám podařilo zorganizovat několik
celoškolních akcí-kromě sportovníhc turnajů to
byla především školní akademie, kterou jsme
se připojili k oslavám 935 let od první
písemné zmínky o Vinoři. V prosinci jsme po
několikaleté pauze uspořádali vánoční trhy, které
proběhly ve velmi příjemné atmosféře dokreslené
také vánočním posezením v jídelně za hudeb-
ního doprovodu žáků.
Rádi bychom vám, našim příznivcům, poděkovali
za podporu, pomoc a pochopení, které jste nám
během roku projevovali a projevujete. Je to
energie, která nás posouvá dál.
Na její vlně společně vyhlížíme rok 2024, ve
kterém nás opět čeká mnoho zajímavých akcí.
Mimo tradičního lyžáku, který se uskuteční
24. 2. – 2. 3. 2024 ve Strážném v Krkonoších,
to bude např ík lad vý let do Drážďan pro
sedmáky a dvoudenní zájezd do Berlína pro
deváťáky. Největší akcí první poloviny roku 2024

bude celoškolní olympiáda, která proběhne
17. – 21. 6. 2024. Ta je naším letošním
celoročním projektem, proběhlo rozlosování
států (každá třída zastupuje jeden) a v rámci
tělesné výchovy si žáci zkouší a kvalifikují se
na jednotlivé disciplíny. Třídní výlety se pak
budou konat v termínu 24. – 26. 6. 2024.
Naši deváťáci se připravují na přijímací zkoušky,
které tentokrát proběhnou podle nových
podmínek. Letos si mohou na přihlášku napsat o
jednu školu více (tedy 3). Novinkou je ale to, že
po uzavření přihlášek nelze měnit pořadí škol.
Věříme, že budou úspěšní, stejně jako byly deváté
třídy v předchozích letech. Vyučující věnují
veškeré úsilí tomu, aby byli dobře připraveni.
Doufáme, že jste prožili vánoční svátky naplněné
pohodou, klidem, štěs�m, vzájemným respektem
a láskou. V roce 2024 vám přejeme hlavně pevné
zdraví, pohodu, široký úsměv na tváři a spoustu
úspěšných kroků kamkoli se vydáte.

Slávka Lupačová, ředitelka školy
Marie Brothánková, zástupkyně ředitelky
Táňa Grochálová, zástupkyně ředitelky

Ze života školy

KONTAKT:
Hana Zeisová
Opočínská 364, Praha-Vinoř
Mobil: +420 702 176 971
knihovna@praha-vinor.cz

OTEVÍRACÍ DOBA KNIHOVNY:
ÚTERÝ: 9:00–13:30 a 14:30–19:00
ČTVRTEK: 9:00 –13:30 a 14:30–19:00

Literární kavárna
Úterý 9. 1. 2024 od 15:00
MUDr. Radkin Honzák a Daniela Brůhová
Psychiatr, psychoterapeut a publicista MUDr.
Radkin Honzák, zastánce psychosomatického
přístupu, tedy bio-psycho-socio-spirituální
koncepce, a ambulantní lékař v centrech IKEM
a REMEDIS, povede dialog s novinářkou
a dramaturgyní Danielou Brůhovou a to nejen
o společně vydané knize rozhovorů Můj rodný
blázinec. Pan doktor Honzák se na svém blogu
pravidelně vyjadřuje k současnému dění a jako
autor je podepsán pod několika populárně-
naučnými knihami a třemi sbírkami (h)různých
básní. Moderátorka a publicistka Daniela
Brůhová spolupracuje s Českým rozhlasem,

Českou televizí a televizí Noe. Zabývá se tématy
občanské společnosti a náboženství . Je
předsedkyní představenstva Remedium Praha,
neziskové organizace, která vytváří prostor pro
vzdělávání, podporu a pomoc v psychosociální
oblas� a dává příležitost ke zkvalitňování života.
Napsala několik úspěšných knih rozhovorů
s herečkou a poli�čkou Táňou Fischerovou Nežít
jen pro sebe nebo s Radkinem Honzákem.

MASOPUSTNÍ PRŮVOD
3. 2. 2024 | z Vinoře do Ctěnic
Průvod masek s občerstvovacími zastaveními
vás zavede do zámeckého areálu Ctěnice.

LiStOVáNí.cz (4)
HOLČIČKA A CIGARETA
ÚTERÝ 6. 2. od 18:45 | společenský sál Pod
Normou |vstupné 200 Kč, předprodej v knihovně
Kniha, kterou napsal velký přítel Milana
Kundery, Benoît Duteurtre, už v roce 2008, je
až strašidelně nadčasová. Ve scénickém čtení
účinkují Petra Bučková a Lukáš Hejlík.
Mnohé z toho, z čeho si tehdy dělal cynickou
legraci, se opravdu stalo až s zarážející přesnos�.
Pro� světu plovoucímu v katastrofálně znečiště-
ném vzduchu a zavalovanému všemožnými
zákazy, pro� vládě nevychovaných emancipo-
vaných dětiček se hrdina knihy, čtyřicátník
zaměstnaný na magistrátě, dě�nsky bouří:
v práci si chodí na záchod potají vykouřit cigaretu.
Je přistižen pětiletou holčičkou a �mpro něj
začíná pekelná spirála vyšetřování, věznění
a marné snahy obhájit se účastí v apokalypti-
cké televizní reality show MartýrSuperStar
vedou.

26. 3. FLAMENCOVÁ NOC | 5. 4. NOC S BEATLES | 10. 4. NOC 139 STRUN

PŘEDPRODEJ od 11. 12. 2023 • VINCENT • Podatelna MÚ Praha-Vinoř
CENA: 200 Kč, senioři 100 Kč, vstupenka na všechny tři koncerty: 500 Kč, senioři 250 Kč.

PODROBNOSTI ke každému koncertu naleznete na www.praha-vinor.cz/akce/

PŘEDPRODEJ ZAHÁJEN

2024

Recenze: Suzanne Collinsová, Hunger Games
Hunger Games je dystopický román
o boji o přežití. V troskách bývalé
Severní Ameriky se nachází Panem
s Kapitolem a dvanác� kraji. Chlapec
a dívka ze všech krajů každý rok
soutěží v Hladových hrách o přeži�,
nakonec zbyde jen jeden. Podaří se
hlavní hrdince přežít? Napínavá,
dobrodružná, ale I trochu roman�cká
kniha o alterna�vní budoucnos�.

Linda Dvořáková

pozvánky

poděkování

10. TRADIČNÍ MASOPUST
10. 2. 2024 od 15:00
Skvělé masné pochoutky ke koupi a konzumaci,
program pro dě� z pera Divadýlka Na konečný.

Kinování
BRATŘI
9. 1. od 20:00, 120 Kč
ČR / SR, 2023, 135 min
Největší příběh studené války.

Po projekci proběhne
beseda s Jiřím Cihlářem.

Společenské hry pro seniory
pod vedením lektora

Únorové čtvrtky 14:00 –15:00, 8. 2., 15. 2, 22. 2.
a 29. 2. 2024
Hraní společenských her má dobrý vliv na
paměť a postřeh, zlepšuje náladu a mezilidské
vztahy. Oprášíte své znalos� a tak�ky u známých
her, ale poznáte i hry zcela nové.
Prosíme zájemce, aby se přihlásili osobně ve
Vincentu nebo na emailu Markéty Kilingerové
na vincent@praha-vinor.cz.
Budeme vybírat poplatek 200 Kč za celý měsíc
(celkem 4 dny).

Setkání se seniory
Dne 18. 12. 2023 proběhlo předvánoční setkání vedení MČ s vinořskými seniory. Bylo to neformální,
povídání o předvánočním čase, tedy i o pohodě. K tomu přispělo svařené víno a vánočka. Všichni radní
odpovídali na zvídavé dotazy a celá debata se nesla ve znamení témat spjatých s rozvojem Vinoře
a samozřejmě i problémů, které trápí jednotlivce. Děkujeme za vaši návštěvu a podnětné připomínky.
Doufáme, že příš� rok akci zopakujeme.

Bc. Monika Nová, DiS. tajemnice úřadu


